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Vážení spoluobčané, volební období současného
Zastupitelstva obce Tisová dosáhlo svého cíle a je
dobré se poohlédnout za událostmi a činy, které
nás v tomto období provázely. 
Na prvním místě roku 2011 to bylo pokračování
výstavby Kanalizace II., včetně možnosti napojení
všech nemovitostí v obci na kanalizační stoky.
Dále plynulý přechod řešení Komplexních pozem-
kových úprav z I. etapy do etapy II., na zbývající
část katastrálního území obce (pozemkové úpravy
probíhají i v současné době, a budou probíhat až
do roku 2015). Neutěšený stav tisovské hospody
bylo dlouhotrvající téma na zasedání zastupitelů
začátkem roku 2011. V této době se na žádost obce

Bilancujeme uplynulé volební období
I. etapy (obec, směr Voštice). Žádost obce na Par-
dubický kraj o dotaci na výstavbu chodníku, směr
Pekárka, včetně odkupu pozemků. Došlo k vý-
malbě I. patra Základní školy Tisová. Odbor Život-
ního prostředí vyzval spoluobčany obce, aby
odstranili od potoka nepovolené stavby, oplocení
a jiné překážky, které brání odtoku povrchových
vod. Obec odkoupila nemovitost č. 14. Zastupitelé
schválili narovnání společné katastrální hranice
s obcí Vračovice - Orlov a Zálší. 
Rok 2013 již tradičně začal "Tříkrálovou sbírkou",
na kterou občané obce přispěli částkou 16 646,-
Kč. V lednu se též konaly volby prezidenta České
republiky. Zastupitelé neschválili cenový návrh za

Poděkování starosty
zastupitelům obce Tisová

Na závěr čtyřletého volebního období 2010 -
2014 děkuji všem členům Zastupitelstva obce,
včetně všech členů komisí, za vše, co pro obec
Tisovou vykonali. A zároveň jim přeji hodně
zdraví, spokojenosti a chuti nadále konat pro
obec vše dobré.                                  Vojtěch Eliáš

V letošním roce zbyly peníze pouze na část fasády... Po 50 letech bylo možné propojit chodníkem Pe-
kárku se středem obce.

přestalo kouřit z komína prodejny Konzum (pře-
stavba na elektrokotel). V roce 2011 byl vytvořen
tzv. "Pasport obecních komunikací". Došlo ke zdra-
žení nákupu pitné vody obcí. Na žádost města Vy-
soké Mýto došlo ke směně lesních cest na Zaháji.
Hasiči v Tisové svépomocí vymalovali společenské
prostory hasičárny. Obec obdržela dotaci ve výši
100 tisíc korun na výstavbu komunikace v Dolcích.
5. září 2011 postihla naši obec vichřice s přívalovým
deštěm. V září 2011 zastupitelé podpořili návrh
města Vysokého Mýta na výstavbu plynovodu na
Bžundově, místní spoluobčané návrh zamítli. 
V roce 2012 došlo k napojení všech nemovitostí
na kanalizační řady a došlo na výměnu všech vo-
doměrů v obci. Na Zaháji došlo k rekonstrukci
druhé větve vedení NN, včetně pouličního osvět-
lení a rozvodu rozhlasu. Na místním hřbitově došlo
k radikálnímu zkrácení thůjí. V únoru 2012 naši
obec zasáhly vlna dešťů a vlivem prudkého tání
sněhu na Sloupensku přívalová voda v potoce. Po-
vodňová komise uložila starostovi řešit úpravy ply-
nulého potočního toku přívalové vody. Nedaří se
zprovoznit veřejné osvětlení v celé obci. Žádost
obce na Správu a údržbu silnic Pardubického kraje
o opravy (výtluků) silnic v obci i mimo obec. Došlo
k výsadbě nového obecního "dubového" lesa na
horním konci obce. Obec pořídila 10 kusů velkých
kontejnerů na odpad - plasty. 19. května 2012 se
uskutečnil koncert Rádia "Blaník". Došlo k výměně
oken a dveří v Mateřské škole. Zastupitelé schválili
zřízení druhé třídy v základní škole, pro 3. a 4. roč-
ník. Obec obdržela dotaci ve výši 7,5 mil. Kč na vý-
stavbu "Společných zařízení", pozemkových úprav

elektřinu od firmy ČEZ na rok 2013. V tomto roce
došlo k zateplení stropu tělocvičny a k výměně
osvětlení tělocvičny. Pan hostinský požádal zastu-
pitele o rozšíření terasy u hospody. Od roku 2013
se v mateřské škole platí školkovné ve výši 100,- Kč
na dítě za měsíc. Firma ČEZ provedla rekonstrukci
NN na horním konci obce. Místní farníci svépomocí
opravili fasádu na čelní straně kaple. Obec Tisová
vstoupila do organizace "Místní akční skupina Lito-
myšlsko". Došlo k narovnání vlastnických vztahů
k pozemkům u šestibytovky. Obec, po dohodě
s krajem, nechala vypracovat projektovou doku-
mentaci na výstavbu chodníku na Pekárku a od-
koupila pozemky podél silnice. 27. dubna 2013 se
Tisovou prohnala přívalová voda, avšak nenapá-
chala velké škody. Zastupitelé schválili úpravu po-
jišťovací smlouvy obecního majetku. Obec
obdržela dotaci od kraje ve výši 100 tisíc korun na
výměnu oken a dveří v mateřské škole. Obec opě-
tovně požádala SUS o opravy silnic. Obec nemá
vhodnou lokalitu na ukládání bioodpadu. Zastupi-
telé schválili navýšení nájemného na místním hřbi-
tově. Zahajští spoluobčané (na kopci) společným
úsilím opravili studnu a okolí. Zastupitelé schválili
návrh úpravy místních názvosloví. Obec neuspěla
se žádostí o dotaci na dětské hřiště v MŠ. Byla opra-
vena část obecní cesty na Zaháji, na kopci. Budovy
v areálu TJ byly převedeny na TJ Sokol Tisová. Za-
stupitelé schválili "Plán společných zařízení",
v rámci Pozemkových úprav. 
Rok 2014 začal v naší obci již tradičním, v pořadí
devatenáctým Obecním bálem (přišlo velice málo
účastníků). Obec požádala Fond dopravy o dotaci

na chodník, směr Pekárka.
Rekordní výtěžek "Tříkrálové
sbírky" činil 22 839,- Kč. Obec
obdržela dotaci od Pardubic-
kého kraje na zhotovení fa-
sády na část kulturního
domu. Po mnoha letech se
opět projevil zájem o proná-
jem "Třešňovky" na Pekárce
pro účely chovu malých i velkých zvířat. Obec pro-
dala svoji trafostanici za školou firmě ČEZ. V měsíci
lednu se uskutečnila členská schůze Bytového
družstva v Tisové. U hospody došlo k rozšíření te-
rasy. Zastupitelé schválili nový název pro místní
školu: "Základní škola T. E. Tisovského". V letošním
roce se nepodařilo vypracovat rozvojový doku-
ment obce. SDH obdrželo dotaci ve výši 15 tisíc Kč
na elektrocentrálu. Zastupitelé schválili odkup sou-
kromé cesty v Koutech. Obec obdržela dotaci ve
výši 1,5 mil. Kč na nový chodník, směr Pekárka. Par-
dubický kraj přispěl na rozšíření silnice 0,4 mil. Kč.
Zastupitelé schválili úvěr obce ve výši 0,6 mil. Kč
na dofinancování výstavby chodníku. Na horním
konci obce bylo vybudováno nové veřejné osvět-
lení v délce 300 metrů. V místní Základní škole byl
otevřen pátý ročník I. stupně. 1. října byl obci pře-
dán k užívání nový chodník, směr Pekárka. Čeká se
na dokončení veřejného osvětlení podél tohoto no-
vého chodníku za částku 250 tis. Kč. Zastupitelé
schválili žádost o úpravu dopravního značení (za-
stavení vozidla) u prodejny Konzum. Zastupitelé
schválili obecní vyhlášku o "Zákazu podomního a
pochůzkového prodeje". Na závěr volebního ob-
dobí současného Zastupitelstva obce byl proveden
vnitřní audit hospodaření obce, a to bez závad. 
Toto je v kostce výčet činnosti Zastupitelstva obce
za volební období 2010-2014. Za toto volební ob-
dobí se podařilo v naší obci vykonat velký kus
práce, ale určitě nemůžeme být se vším spokojeni.
Chtěl bych velice poděkovat všem spoluobčanům,
kteří se jakýmkoliv způsobem podíleli na chodu a
rozvoji obce. 
Nejsem příznivcem předvolebních kampaní. Mám
za to, že členství v obecním zastupitelstvu není o
politice, ale především o aktivním přístupu k řešení
potřebného, které život sám přináší a současná
doba vyžaduje. 
Přeji všem spoluobčanům v Tisové, na Pekárce, na
Zaháji i na Bžundově vše dobré, hodně zdraví a
spokojenosti (s tím, co máme).             

Vojtěch Eliáš



Do nového školního roku
přišli naši školáčci čisto-
tou vonícím vstupním
vchodem. Rekonstru-
ovaná veranda, blok s šatnou a kanceláří výrazně
zlepšily prostředí školičky. K odpolednímu odpo-
činku uléhají děti na lehátka s novými madracemi.
To vše za finanční podpory vedení školy a zřizova-
tele a za nemalé pracovní aktivity všech zaměst-
nanců školky během letních prázdnin. 

Mateřská škola zahájila školní rok s 21 dětmi
vání dle schopností dětí a
námi připravené vzdělá-
vací nabídky. Především
nám všem jde o pěsto-

vání zásad zdravého životního stylu, rozvíjení po-
zitivního cítění celého kolektivu, budování
tolerance, ohleduplnosti, snášenlivosti u dětí a
kvalitní přípravu na školní docházku.
Pozitivně k výše uvedenému přispívají delší pro-
cházky přírodou situované do okolí Tisové, k ryb-
níkům v Českých Heřmanicích s hledáním
Hastrmana, k paní učitelce Ludmile Janecké na po-
hádku "O veliké řepě" a její provedení zdatnými
herci přímo na poli, na "stezku odvahy", s pozná-
váním a skladováním darů přírody a seznamová-
ním s domácími zvířaty. Také vycházkami do
blízkého lesa. 
I v tomto školním roce se děti mohou nadstan-
dardně vzdělávat ve hře na sopránovou zobcovou
flétnu a pod vedením paní Škeříkové se budou roz-
víjet v kroužku tvoření z keramické hlíny. Stalo se
již tradicí, že předškoláčci pravidelně cvičí v So-
kole a ne jinak tomu bude i v letošním školním
roce pod vedením paní Javůrkové a Hornišrové.
V podzimním období se předškolní děti zúčastní
plaveckého výcviku. 
Zářijový začátek školního roku nám zpříjemnila
svojí návštěvou Eliška Švihlová se psí společnicí
Barunkou v dopoledním programu canisterapie.

"Nováčci" se pozvolna adaptují na školkový režim
a ti starší se již v zaběhlém orientují a dále rozvíjejí.
Začínáme hrou, upevňováním sebeobsluhy, stra-
vovacími návyky a přecházíme k dalšímu vzdělá-

Mateřská škola

Výtvarná činnost žáků mateřské školy. Eliška Švihlová zavítala za dětmi s Barunkou.

Duo canisterapeutického týmu celé dopoledne
všechny děti ve skupinkové činnosti zaujalo. Po-
znávání těla psa, pomůcek k jeho výcviku a hry
s rozlišováním zvířat byly zakončeny podpisem
dětské ruky vedle otisku psí tlapky. Celé dopoledne
rychle ubíhalo v terapeutickém i vzdělávacím
duchu. Blahodárně na děti zapůsobilo. Jen těžko
jsme se s oběma aktéry loučili. 
Na sklonku minulého školního roku jsme začali se
sbírkou plastových víček pro nemohoucí Barunku
ze Žamberka. Pevně věříme, že i náš příspěvek po-
může na její další rehabilitační lázeňskou léčbu. 
Zahajovací rodičovské sdružení proběhlo v duchu
seznámení s Rámcovým vzdělávacím plánem
školy na školní rok 2014/2015 a za přítomnosti
předsedy školské komise pana Pavla Víška i bilancí
společných investic a úsilí za uplynulé čtyři školní
roky. 
Po čem děti již delší dobu touží? Aby se na zahradě
mateřské školy objevily zahradní prvky, vybavení,
na kterém by si mohly hrát. Během minulého škol-
ního roku jsme podali dvě žádosti o dotace (MMR
a Nadace Oranžová energie), bohužel ani jedna ne-
byla schválena. Z tohoto důvodu budeme hledat
další možnosti pořízení. Jako velmi pozitivní hod-
notím fakt, že rodiče jsou ochotni nás podpořit
svoji brigádnickou činností. 
Čeká nás krásný podzim nejen s preventivními pro-
gramy v mateřské škole.               Dagmar Straková

Putování po stopách předků mě v létě tohoto roku
přivedlo do obce Tisová u Vysokého Mýta. Přijeli
jsme se s otcem podívat do kolébky svého rodu,
prošli jsme si místa, kde naši předci žili, z rozho-
vorů s místními obyvateli jsme se snažili pochopit
souvislosti k informacím, které se mi podařilo najít
v archivech. 
Na začátku tohoto příběhu je náhodné zhlédnutí
jednoho dílu dokumentárního genealogického se-
riálu Tajemství rodu. V průběhu jeho sledování
jsem si stále jasněji uvědomovala, že toužím zjistit,
jaká neodhalená tajemství skrývá náš rod a jakými
životními zkouškami prošli moji předkové. A tak
jsem se vydala po jejich stopách. Tehdy jsem ne-
tušila, jak významně tato skutečnost ovlivní můj
nadcházející život. Listováním zažloutlými strán-
kami starých matrik jsem začala pozvolna odkrý-
vat napínavé i dojemné příběhy lidí, jejichž jména
byla v naší rodině sice zapomenuta, ale kterým
v žilách kolovala stejná krev a jejichž geny pone-
sou dál do budoucnosti moje děti. 
Ačkoliv dnes příjmení Havel na seznamu obyvatel
obce Tisová nenajdete, v průběhu 18. a 19. století
jich ve vsi žilo kolem čtyřiceti. Tisovská chalupa č.
49 byla po 30 let domovem Matěje Havla st. a jeho
manželky Žofie, rozené Šípkové. V roce 1768 se
zde narodil mladým novomanželům prvorozený
syn Jan a o dva roky později dcera Kateřina, jejíž

život ale netrval dlouho. Epidemie neštovic, která
se koncem 18. století prohnala Evropou, předčasně
ukončila život jí i statisícům dalších mladých lidí.
V roce 1772 v tomto domě zemřeli na stejnou
nemoc také Anna (19 let) a Mathias (6 let), o nichž
se v matrice zesnulých můžeme dočíst: "Potulující
se, zanedbaní občané, jejichž příjmení a bydliště
nebyla šetřením zjištěna". Kdo byly tyto dvě
osoby? Odkud do Tisové přišly? Proč se potloukaly
světem bez vlastní rodiny? Odpovědi na tyto
otázky se už s jistotou nikdy nedozvím. Jisté ale je,
že jim obyvatelé domu poskytli útočiště ve chví-
lích nejtěžších. Mladá žena s dítětem musela svým
hostitelům zřejmě velmi přilnout k srdci, neboť
v r. 1744 narozená dvojčata manželů Havlových
dostala stejná jména - Anna a Matěj. Kmotry ma-
lého Matěje i jeho sourozenců Jana a Kateřiny byli
truhlář František Pánek a jeho žena Helena, jejichž
pravděpodobní potomci vlastní dům č. 49 dnes.
Ve 22 letech, kdy zcela osiřel, odchází Matěj Havel
ml. z Tisové do Sedlišť. Tam se v r. 1799 ožení s Ka-
teřinou Krásnou. Do Tisové se vrací někdy po r.
1803 s manželkou a čtyřmi dětmi. Ve stavení č. 58
se jim do r. 1816 narodí ještě další 3 děti. Nejstarší
dva synové František a Josef Havlovi žijí v dospě-
losti na této adrese se svými početnými rodinami
i s rodinami svých dětí a vnoučat ještě v 80. letech
19. století. Hospodářství v blízkosti návsi se tak

Návrat k rodinným kořenům
stalo svědkem mnoha radostných i bolavých rodin-
ných událostí. Přišlo zde na svět několik desítek
dětí. Některé se narodily jako nemanželské, mnoho
jich zemřelo krátce po porodu a s nimi odešly i je-
jich mladé matky. Smrt byla v chalupě nezvaným
hostem i několikrát do roka. Smrt předčasná, vy-
svobozující i tragická. Dospělosti se prokazatelně
dožilo 13 potomků, z nichž čtyři synové jsou pokra-
čovateli tisovské rodové linie. Přesto se koncem 19.
století stopy rodu Havlových v Tisové ztrácejí, aby
se počátkem 20. století objevily ve Vysokém Mýtě,
odkud dál pokračují do Prahy a severních Čech. To
už je ale jiná kapitola. 
Rodopisné pátrání v oblastních archivech a starých
matrikách se stalo mým velkým koníčkem. Díky
němu se za rok usilovné práce naše rodina roz-
rostla o více než sedmdesát staronových členů. Na
povrch vyplula mnohá rodinná tajemství, která by,
nebýt historických dokumentů, zůstala našim po-
tomkům navždy utajena. S velkou pokorou se dnes
hluboce skláním před životními příběhy svých
předků. S láskou teď přijímám vše, co jsme od nich
dostali do vínku já i moje děti. Jejich nelehký úděl
mi dodává dostatek životní síly pro naplnění mého
vlastního osudu. Věřím, že mým životním posláním
je zajistit, aby nikdo z nich nebyl zapomenut. 

Dokončení na straně 4

Opětovně se obracím na spoluobčany, kteří by se
za úplatu, alespoň částečně, podíleli na úklidu
obce, včetně sekání trávy sekačkou či křovinoře-
zem a v zimním období na prohrnování chodníků.
Vzhledem k tomu, že "zelených" ploch pro celo-
roční údržbu stále přibývá, stává se úklid obce a
údržba zeleně stále větším problémem, který
bude muset nové zastupitelstvo obce řešit. 

Vojtěch Eliáš

Úklid obce



A už nám to zase začalo. První školní měsíc máme
už za sebou. Všichni školáci si už téměř zvykli na
to, že musí každý den dříve vstávat a že je dopole-
dne a starší i odpoledne čeká spousta práce a ná-
mahy. Měsíc září patří ve škole k opakování a
připomínání si, co jsme se v minulém školním roce
naučili. Nyní už všichni zabírají ze všech sil, aby si
ze školy odnesli co nejvíce vědomostí a doved-
ností.
Školní rok nám letos začal v pondělí 1. září. Sešli
jsme se všichni ráno před osmou hodinou ve
škole, abychom slavnostně přivítali naše nové ka-
marády, školáčky první třídy. V tomto školním roce
máme v první třídě sedm nových žáků. Jsou to Ka-
rolína Boháčová, Aneta Eliášová, Michal Kurka, On-
dřej Kurka, Tomáš Kurka, Veronika Mikulecká a
Veronika Peterková. Starší spolužáci si pro ně na
uvítanou připravili pásmo říkanek. Školáčky přišel
přivítat také místostarosta obce Josef Pánek. No-
vopečení školáčci si domů odnášeli pamětní listy
a několik dárečků, které jim budou tento jejich vý-
znamný den připomínat.
Naše dvoutřídní škola má v tomto školním roce 24
žáky. V první třídě jsou děti 1. a 2. postupného roč-
níku a v třídě druhé žáci 3., 4. a 5. postupného roč-
níku. I na tento školní rok máme připraveno

Začátek roku v naší škole

spoustu školních i mimoškolních akcí, které na nás
čekají. 
Už 15. září reprezentovala naši školu velice
úspěšně dvě pětičlenná družstva žáků (v každém
družstvu vždy jeden zástupce každého ročníku)
v Zámrsku v orientačním závodě málotřídních škol
z okolí. Děti si domů dovezly bronzové medaile.
Všem patří veliká pochvala.
Ve čtvrtek 25. září k nám do školy zavítal Tonda
Obal. Nepřistěhoval se k nám do vsi nový žáček,
aniž by o tom někdo věděl, nemějte obavu. Jedná
se o velice dobře připravenou besedu, která se za-
bývá tříděním a recyklací odpadu. Dětem se be-
seda moc líbila.
Od října u nás ve škole začínají pracovat kroužky.
V letošním roce jsou to opět flétničky, na které
chodí všichni žáci školy. Novým kroužkem je kera-
mika, do kterého se přihlásilo sedm dětí. Každou
středu odpoledne budou vytvářet pod vedením
paní Škeříkové určitě zajímavé keramické před-
měty. Středy již tradičně patří v naší škole nábo-
ženství, na které chodí letos 5 žáků. I v letošním

Základní škola

Starší žáci přivítali prvňáčky.

Žáci ZŠ Tisová skončili v Zámrsku na 3. místě.

Prvňáčky uvedl do školy místostarosta Josef Pánek

Žáky školy navštívil Tonda Obal.

První den školního roku 2014-2015.

Žáci se učí třídit odpad.

Družstvo II skončilo v orientačním běhu bez medaile.

školním roce nebude chybět kroužek angličtiny
pro nejmenší školáky a počítačový kroužek také
pro ty menší žáky.

Práce na školní budově o prázdninách
I o letošních prázdninách probíhaly na naší školní
budově opravy. Po výměně oken a opravě horní a
následně i dolní třídy (ta probíhala o minulých
prázdninách) jsme se pustili do opravy jídelny s ku-
chyňkou. Vlhké oprýskané obvodové zdi byly otlu-
čeny a po vyschnutí opět omítnuty sanační
omítkou. V jídelně máme nové červené veselejší
lino a kuchyňka je nová celá. Při těchto pracích se
musela předělat elektrika, protože rozvody byly už
velice staré a dle odborníků i velice nebezpečné.
Těsně před prázdninami jsme i do dolní třídy nain-
stalovali rolety, aby nás přímé sluneční paprsky při
naší práci neoslňovaly. 

Ve škole se nám všem nyní opravdu líbí a teď už
zbývá volný prostor za školou na nějaké to malé
hřišťátko, kde bychom si všichni o dopoledních
přestávkách či odpolední družině mohli zahrát na
nějakých zajímavých průlezkách nebo jiných her-
ních prvcích. 

Eva Růžičková

Komunální volby 2014
Ve dnech 10. a 11. října letošního roku se konají (ce-
lostátní) komunální volby do zastupitelstva obce.
V naší obci byly podány 4 kandidátní listiny, celkem
s 23 jmény občanů obce. Více: www.volby.cz
1. ČSSD: Hermanová Markéta Ing. Janecký Martin,
Kavka Jaroslav, Suchomelová Martina, Synek Jiří,
Štarman Lubomír DiS, Trnka Ivan, Zeman Karel. 2.
KDU - ČSL: Černín Pavel Ing., Eliáš Vojtěch, Jirou-
šek Radko, Pánek Josef, Peterka Václav, Ing., Stra-
tílková Jana Ing., Víšek Pavel. 3. Úsvit přímé
demokracie: Černý Vladimír Ing., Dobeš Miroslav,
Hanák Jaromír, Hermanová Dagmar, Janeba Miro-
slav, Milich Zdeněk, Záleský Miroslav st. 4. Strana
Práv občanů: Najman David

Opětovně žádám tímto spoluobčany, kteří mají
své nemovitosti u potoka, aby náležitě udržovali
břehy a rozrůstající keře a neumísťovali na nich
žádné lávky, oplocení, komposty či dřevo. Toto vše
má velký vliv při výskytu přívalové vody na při-
lehlé nemovitosti a obydlí občanů.                        -ve-

Oznámení

Vyzývám tímto všechny občany, oprávněné voliče
obce, aby 10. a 11. října využili svého práva volit a
vybrali ze svých kandidujících spoluobčanů osoby,
které je budou další volební období zastupovat a
pro občany a pro naší obec pracovat.            starosta
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Tisovské okénko
Zpravodaj obce Tisová

Poslední sobotu o prázdninách, 30. srpna, uspořá-
dal místní hasičský sbor zájezd do Přibyslavi na
výstavu hasičské techniky Pyrocar 2014.
Doprava byla zajištěna autobusem, který sponzo-
rovala firma IVECO z Vysokého Mýta. Za přízni-
vého počasí měli účastníci zájezdu možnost
shlédnout výstavu v hasičském muzeu v Přiby-
slavi. Na travnaté ploše letiště bylo vystaveno ofi-
ciálně 303 hasičských speciálů a 40 hasičských
historických stříkaček. Další hasičská auta obsa-
dila přilehlé prostory. Celkem se zúčastnilo více

Zájezd SDH Tisová do PřibyslaviTJ Sokol

Sport

Jistě jste si všichni oddechli, že skončily diskotéky
v areálu tělovýchovné jednoty, a tak bych chtěla
poděkovat všem občanům za trpělivost a pořáda-
jícím za pomoc. Myslím si, že "léto" proběhlo
(kromě vysklené čekárny u Konzumu) bez větších
problémů. 
Upozorňuji rodiče, že v říjnu opět začne cvičení
předškolních a školních dětí. Datum bude včas
oznámeno. V sobotu 4. října ve 12.30 hodin odjíž-
díme od autobusových zastávek do Pardubic na
muzikál "Jen počkej, zajíci". Mrzí mě, že byl o tento
kulturní zájezd tak malý zájem. Přeji krásný a málo
deštivý podzim.                                   Anna Javůrková

Poděkování

Dne 27. září parta místních nadšenců zorganizo-
vala již 5. ročník volejbalového turnaje o pohár
truhlářství Roman Janecký. Zahrát si přijelo devět
smíšených týmů a domácí složili dvě družstva.
Po loňském ´propadáku´ domácích se letos dařilo
lépe a tým Taxus Tisová ve složení Martin a Roman
Janecký, Martin Pánek, Vláďa Černín, Hanka Kur-
ková a Lucka Zuntová skončil na 5. místě.  Musím
přiznat, že cíl byl vyšší, protože hráči o týden dříve
přivezli historicky první vítězství na turnaji
v Ranné u Skutče, ale na domácí půdě nám zatím
není souzeno. Druhý tým domácích Tisová 1, ve
složení  čtyř žen a dvou mužů, v baráži zabral a ob-
sadil 10. místo. Vítězem se stal nováček na tomto
turnaji tým Sudslavy. 

Pořadí na dalších místech: 2. Haluze, 3. Kobylí, 4.
Javorník, 5. Taxus Tisová,  6. Česká Třebová, 7.
Magcentrum, 8. Rakeťáci, 9. České Heřmanice, 10.
Tisová 1, 11. Slatina. Poprvé v historii turnaje nás
pozlobilo počasí. Po ranním mrholení a tím posu-
nutí začátku o půl hodiny se nakonec kolem oběda
ukázalo slunce a turnaj se dohrával v krásném sva-
továclavském počasí.

Děkuji všem dobrovolníkům za pomoc, sponzo-
rům za podporu, místním ženám za upečené dob-
roty rozličných druhů, tvarů a barev,
provozovatelům hospody za vynikající oběd a ob-
sluze stánku slečně Bisové za zvládnutí celoden-
ního plnění přání bezmála 80 účastníků a
přihlížejících. Akce se vydařila. Doufám, že se za
rok opět najde dostatek nadšenců a založenou tra-
dici posuneme  o ročník dál.  Ostatním zájemcům
o smíšený kolektivní sport v nadšeneckém duchu
sděluji, tak se volejbal hraje každé úterý v místní
tělocvičně od 19 hodin.                       

Martin Janecký

Turnaj ve volejbalu:

Taxus pátý

než 25 tisíc návštěvníků této velkolepé akce. 
Pyrocar připomínal obrovskou hasičskou pouť
plnou atrakcí. Vedle sborů, které se přijely pochlu-
bit vozidly, o které se pečlivě starají, akci využili
téměř všichni významní výrobci požární techniky,
výzbroje a výstroje, kteří nabízeli své zboží. To vše
doplňovalo množství ukázek, kulturních vystou-
pení a bohatého občerstvení. Pyrocar 2014 byl zá-
žitek, na který se bude dlouho vzpomínat. 

starosta SDH Josef Pánek

Dokončení ze strany 2
Díky vstřícnosti místních obyvatel, kteří mně a
mému otci umožnili nasát specifickou atmosféru
celé této oblasti tím, že se s námi podělili o své
vzpomínky a dokonce nám umožnili nahlédnout
do bývalých příbytků našich předků, se mi s téměř
detektivním důvtipem podařilo poskládat získané
střípky informací do zajímavého příběhu. Pátrání
po rodinných kořenech dává odpovědi na mnohé
otázky, ještě více jich však vyvstává. Toužím-li po
jejich zodpovězení, nezbývá, než bádat dál. Pro mě
toto vzrušující dobrodružství ani zdaleka nekončí... 

Mgr. Petra Reimannová

Návrat 
ke kořenům

Žádáme toho, kdo si půjčil v neděli večer z budovy školy vlajku ČR i
s žerdí, aby ji zase vrátil. Nemusí ji už věšet na původní místo, ale

stačí, aby ji opřel o dveře školy. Děkujeme.


